
宣道會上書房中英文幼稚園宣道會上書房中英文幼稚園
Christian & Missionary Alliance Scholars' Christian & Missionary Alliance Scholars' 

Anglo-Chinese KindergartenAnglo-Chinese Kindergarten

家園同心（六）家園同心（六）
The Scholars' Scoop (6)The Scholars' Scoop (6)



1/3/2024
我愛地球村派對 (2、3 月生日會 )  

Global Village Party (February & March 
Birthday Party)

2/3/2024
K1、K2 親子旅行 - 和田喜山 

K1 & K2 Parent & Child Picnic to  
Wakadiyama

8/3/2024 遊戲日 
Parent and Child Game Day

9/3/2024
非華語學童活動 : Joy 種小樹苗電車社區遊 

NCS Activity: “Joining Opportunities for Non-
Chinese Youngsters” Community Study Trip

14/3/2024 低班戶外學習 : 海洋公園學堂 
K2 Outdoor Learning: Ocean Park Academy

16/3/2024 正向家長講座 
Positive Parenting Seminar

20/3/2024 K2 視障朋友工作坊
 K2 I See You Workshop

22/3/2024 復活節慶祝會 
Easter Party

23/3/2024 K3 畢業旅行
 K3 Graduation Picnic 

10/4/2024
高班戶外學習：香港文化博物館 

K3 Outdoor Learning: Hong Kong Culture 
Museum

13/4/2024 精靈寶庫親子講座 
Parent and Child Seminar

15-26/4/2024 家長觀課週
Parents Class Observation Weeks

19/4/2024 高班戶外學習：挪亞方舟學堂 
K3 Outdoor Learning: Noah’s Ark Academy

3/5/2024 假髮派對 (4、5 月生日會 ) 
Wig Party (April & May Birthday Party)

4/5/2024 親子工作坊：星球蠟燭
Parent & Child Workshop: Planet Candle

7/5/2024 上、下午幼兒班：懇親日
K1 AM & PM: Tribute to Parents Day

7-28/5/2024
低、高活動：感官遊戲及創意工作坊 ( 逢星期二 )

K2/K3 Sensory Games and Creativity 
Workshop(Every Tuesday)

下學期學校活動下學期學校活動
Second Term School ActivitiesSecond Term School Activities



8/5/2024 上、下午低班：懇親日
 K2 AM & PM: Tribute to Parents Day

9/5/2024 上、下午高班：懇親日
K3 AM & PM: Tribute to Parents

10/5/2024 上、下午低班：交通安全城
K2 AM & PM: Road Safety Town

10-31/5/2024
家長放鬆減壓小組：乾花物語 ( 逢星期五）
Parents’ Stress Release Workshop: Dried 

Flower Crafts(Every Friday)

11/5/2024
親子繪本工作坊：不完美的小曲奇

P & C Story Book Workshop: Imperfect 
Cookies

18/5/2024

升小智囊團講座 及「大個仔、大個女」
升小一適應工作坊

Primary 1 Seminar & "Big Boy/Big Girl" 
Adapt to Primary 1 Workshop

25/5/2024 都市定向 2024
City Check Point 2024

13/6/2024 第 32 屆畢業禮
32th Graduation Ceremony

22/6/2024 新生日
New Students Day

4/7/2024 夏天派對 (6、7 月生日會 ) 
Summer Party (June & July Birthday Party)

12/7/2024 散學禮
Closing Ceremony



一起扮演不同情緒的表情。
一起扮演不同情緒的表情。Making faces of different emotions.

Making faces of different emotions.

每一天我都開心上學。
每一天我都開心上學。

I feel happy coming to school everyda
y!

I feel happy coming to school everyda
y!

3Es 情 + 社3Es 情 + 社
3E's Project3E's Project

K1K1



3Es 情 + 社老師感言：3Es 情 + 社老師感言：
 情 + 社小花園課程循序漸進並全面的規劃，讓幼兒認 情 + 社小花園課程循序漸進並全面的規劃，讓幼兒認
識各種情緒詞彙、並觀察和理解不同情緒的面部表情識各種情緒詞彙、並觀察和理解不同情緒的面部表情
和身體動作等，從而建立同理心和利他行為。老師觀和身體動作等，從而建立同理心和利他行為。老師觀
察到幼兒在課堂上能感受和代入別人的情緒，透過圖察到幼兒在課堂上能感受和代入別人的情緒，透過圖
片能說出圖中人物的感受及情緒背後的原因。認識情片能說出圖中人物的感受及情緒背後的原因。認識情
緒後再學習一些正向的個人和社交技巧，如解難、幫緒後再學習一些正向的個人和社交技巧，如解難、幫
助別人、感恩和欣賞別人。透過學校和家庭手冊的活助別人、感恩和欣賞別人。透過學校和家庭手冊的活
動，鞏固幼兒所學。期望幼兒能學以致用，在生活中動，鞏固幼兒所學。期望幼兒能學以致用，在生活中
適當地運用出來。適當地運用出來。
Reflections from the 3Es Emotions + Social teachers: Reflections from the 3Es Emotions + Social teachers: 
The Emotions + Social course is designed in a progressive and comprehensive The Emotions + Social course is designed in a progressive and comprehensive 
manner, allowing children to first recognize the names of emotions, read the manner, allowing children to first recognize the names of emotions, read the 
facial expressions and body movements of different emotions, and then develop facial expressions and body movements of different emotions, and then develop 
empathy and altruistic behavior. Teachers observed that the children in the empathy and altruistic behavior. Teachers observed that the children in the 
classroom can feel and empathize with others' emotions, and can describe the classroom can feel and empathize with others' emotions, and can describe the 
feelings of the characters in the pictures and the reasons behind their emotions. feelings of the characters in the pictures and the reasons behind their emotions. 
After learning about emotions, they also learn some positive personal and social After learning about emotions, they also learn some positive personal and social 
skills, such as problem solving, helping others, gratitude, and appreciation of skills, such as problem solving, helping others, gratitude, and appreciation of 
others. Through the activities in the school and home handbooks, the children's others. Through the activities in the school and home handbooks, the children's 
learning is reinforced. It is hoped that the children can apply what they have learning is reinforced. It is hoped that the children can apply what they have 
learned in their daily lives.learned in their daily lives.

3Es 情 + 社3Es 情 + 社
3E's Project3E's Project

K2K2



3Es 情 + 社3Es 情 + 社
3E's Project3E's Project

K3K3

3Es 情 + 社小花園課程是一個有系統的課程，並由淺3Es 情 + 社小花園課程是一個有系統的課程，並由淺
入深教授社交情緒相關的知識和技巧。透過日常操弄入深教授社交情緒相關的知識和技巧。透過日常操弄
「情緒溫度計」、「聲音數字表」等教材學習表達情「情緒溫度計」、「聲音數字表」等教材學習表達情
感外，課程也設有不同形式的遊戲，有效引導幼兒認感外，課程也設有不同形式的遊戲，有效引導幼兒認
識和學習處理自己的情緒，更能建立幼兒的同理心，識和學習處理自己的情緒，更能建立幼兒的同理心，
學習留意別人的情感，培養他們用愛心關顧身邊的人學習留意別人的情感，培養他們用愛心關顧身邊的人
和事。幼兒們都十分投入學習 ! 和事。幼兒們都十分投入學習 ! 
The 3Es Emotional + Social Emotional Education Course is a systematic one that The 3Es Emotional + Social Emotional Education Course is a systematic one that 
goes from easy to deep through daily use of "emotional thermometer", "sound goes from easy to deep through daily use of "emotional thermometer", "sound 
digital meter" and other teaching materials to learn how to express emotions. digital meter" and other teaching materials to learn how to express emotions. 
The course also designs different forms of games to effectively guide children The course also designs different forms of games to effectively guide children 
to understand And learning to deal with their own emotions will also build to understand And learning to deal with their own emotions will also build 
children's empathy, learn to pay attention to other people's emotions, and train children's empathy, learn to pay attention to other people's emotions, and train 
them to care for the people and things around them with love. They are very them to care for the people and things around them with love. They are very 
dedicated to learning!dedicated to learning!



K1活動K1活動
K1 ActivitiesK1 Activities

我們正運用葉子練習小肌肉。我們正運用葉子練習小肌肉。Working on our fine motor skills with a leaf.
Working on our fine motor skills with a leaf.

我們齊唱：「我是個茶壺！」你喜歡喝茶嗎？
我們齊唱：「我是個茶壺！」你喜歡喝茶嗎？

Singing the song "I'm a Little Teapot", would you like some tea?

Singing the song "I'm a Little Teapot", would you like some tea?

大家齊來吹泡泡。大家齊來吹泡泡。
Let's play bubbles together.Let's play bubbles together.



我們一起製作飯糰
我們一起製作飯糰Making sushi together.

Making sushi together.

水果乳酪杯真美味！
水果乳酪杯真美味！Delicious yogurt with fresh fruit. Yummy!!

Delicious yogurt with fresh fruit. Yummy!!

我們一起唱歌，扮演蝴蝶、甲蟲和蜜蜂。

我們一起唱歌，扮演蝴蝶、甲蟲和蜜蜂。

Let us sing th
e song,"Butterfly, Ladybug, B

umblebee" toget
her.

Let us sing th
e song,"Butterfly, Ladybug, B

umblebee" toget
her.



K2 活動K2 活動
K2 ActivitiesK2 Activities

我們在吃自己製作的橙汁雪條。
我們在吃自己製作的橙汁雪條。

Yummy! We were enjoying our 
homemade orange flavor ice-popsicle.

Yummy! We were enjoying our 
homemade orange flavor ice-popsicle.

嘩！我哋將水變成泥漿呀！
嘩！我哋將水變成泥漿呀！We are going to turn water into mud!

We are going to turn water into mud!

我哋一齊炒蛋同埋學英文 "fry" ！我哋一齊炒蛋同埋學英文 "fry" ！
We are going to fry an egg together!We are going to fry an egg together!



原來水可以變成樂器，很神奇呀！原來水可以變成樂器，很神奇呀！
Oh wow! Water can be musical instruments.Oh wow! Water can be musical instruments.

我們在做溶解實驗呀！
我們在做溶解實驗呀！We are doing a melting experiment.

We are doing a melting experiment.



我們一起到香港文化博物館參觀 !我們一起到香港文化博物館參觀 !
We visited the Hong Kong Culture Centre.We visited the Hong Kong Culture Centre.

K3 活動K3 活動
K3 ActivitiesK3 Activities

我們一起玩〝Twister〞真的很刺激！我們一起玩〝Twister〞真的很刺激！
"Twister" was so exciting and fun."Twister" was so exciting and fun.

我們親自製作牛肉球和燒賣，一起品嚐香港的點心。
我們親自製作牛肉球和燒賣，一起品嚐香港的點心。

We made Chinese Dim Sum together and they were so delicious.
We made Chinese Dim Sum together and they were so delicious.



有趣絲帶舞，轉轉轉！
有趣絲帶舞，轉轉轉！

Joyful swirling and twirling with pink ribbons!

Joyful swirling and twirling with pink ribbons!

我們用環保物料製作大自然事物 ( 有植物也有昆蟲 )!我們用環保物料製作大自然事物 ( 有植物也有昆蟲 )!
We made plants and insects by using recycled materials.We made plants and insects by using recycled materials.

星星閃閃，自製美麗星星。星星閃閃，自製美麗星星。
Shine bright like the stars we made!Shine bright like the stars we made!



非華語幼兒一起學習跟著筆順與筆劃寫「手」字非華語幼兒一起學習跟著筆順與筆劃寫「手」字
 NCS children followed the stroke order and strokes to write Chinese character 
 NCS children followed the stroke order and strokes to write Chinese character 

手 (hand).手 (hand).

自由遊戲時，非華語老師與幼兒一起參與活動。自由遊戲時，非華語老師與幼兒一起參與活動。
  During the free play time, the NCS teacher participated in activities with   During the free play time, the NCS teacher participated in activities with 

children.children.

NCS 活動NCS 活動
NCS ActivitiesNCS Activities



我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike

K3A am 張仟澄K3A am 張仟澄

K3A am 黎瑆 & K1B am 黎悦K3A am 黎瑆 & K1B am 黎悦

K3B am 楊淽情K3B am 楊淽情



K3 pm 李子豐K3 pm 李子豐

K1A am Chui Hei LokK1A am Chui Hei Lok

K3B am 葉致良K3B am 葉致良

K2B am 葉致廷K2B am 葉致廷

我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike



K1A am  Chan Ching Kiu ChocoK1A am  Chan Ching Kiu Choco

K1 pm Kimmy KaurK1 pm Kimmy Kaur

我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike



K1A am 吳璟麒K1A am 吳璟麒

K2 pm 王柏熹K2 pm 王柏熹

K1B am 朱詠琳K1B am 朱詠琳

我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike



K2 pm 林子媛K2 pm 林子媛

K2B am 毛靜宜K2B am 毛靜宜

K1B am 邢顥曦K1B am 邢顥曦

我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike



K3A am 梁銳琛K3A am 梁銳琛

K3A am 袁杺言K3A am 袁杺言

K2A amK2A am
To Kwan yauTo Kwan yau

我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike



K2A am Muhammad Uzair AminK2A am Muhammad Uzair Amin

K1A am Muhammad Yahya AminK1A am Muhammad Yahya Amin

K3A am Noon Fatimah AminK3A am Noon Fatimah Amin

我地最似樣我地最似樣
We Are Most AlikeWe Are Most Alike


